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Bursa, tot mai accesibila investitorilor; din 2023 se va aplica sistemul de retinere la

sursa a taxelor pentru câstigurile de capital

Investitorii de la bursa vor beneficia de la începutul anului viitor de impozite mai mici pentru tranzactiile

cu profit si de o procedura simplificata de taxare, noile prevederi legislative fiind promulgate vineri de

presedintele României, Klaus Iohannis, potrivit unui comunicat al Bursei de Valori Bucuresti (BVB), remis

AGERPRES.

 

Acestea presupun retinerea la sursa a impozitelor generate de câstigurile de capital pentru investitorii individuali,

prin impozitarea diferentiata a profiturilor realizate, si anume cu 1% pentru detinerile de peste un an si 3% pe cele

mai mici de un an, fara ca pierderile sa mai fie compensate. Obligatia calcularii, retinerii la sursa, declararii si

platii impozitului vor reveni intermediarilor si administratorilor de fonduri.

 

"Bursa este tot mai prezenta în universul cotidian al românilor si urmeaza sa devina, de la începutul anului viitor,

si mai accesibila potentialilor investitori. Credem ca atât adoptarea impozitarii diferentiate a câstigurilor de capital,

cât si retinerea la sursa a impozitelor, vor avea un impact major asupra dezvoltarii bursei românesti. Şi nu doar

asupra pietei de capital, ci si asupra economiei, prin cresterea capacitatii de finantare pentru antreprenorii români.

Mecanismele bursiere au devenit în ultimii ani tot mai folosite, atât în mediul privat, cât si public, pentru finantare.

Acum, prin simplificarea impozitarii sunt create premisele cresterii acestei capacitati de finantare", a declarat

presedintele BVB, Radu Hanga.

 

La rândul sau, directorul general al BVB, Adrian Tanase, a apreciat ca promulgarea legii de simplificare a

impozitarii investitorilor pe piata de capital, ultimul pas dintr-un demers initiat în toamna anului trecut, "ne face tot

mai încrezatori în perspectivele de dezvoltare a pietei si a rolului pe care aceasta poate si trebuie sa îl aiba în

economia româneasca".

 

"Nu am fi fost în acest punct fara sustinerea din partea întregii comunitati a pietei de capital, a tuturor celor care au

pus umarul la creionarea si transpunerea unei idei într-o lege care sa vina în sprijinul românilor si al economiei

românesti. Le multumim initiatorilor legii, precum si Autoritatii de Supraveghere Financiara, Asociatiei

Administratorilor de Fonduri, Asociatiei Române a Bancilor si Asociatiei Brokerilor care au crezut în acest

demers", a adaugat Tanase. 
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